

Journals

No. 74

Thursday, June 7, 2001

10:00 a.m.

Journaux

Nº 74

Le jeudi 7 juin 2001

10 heures

PRAYERS

DAILY ROUTINE OF BUSINESS

PRESENTING REPORTS FROM INTER-PARLIAMENTARY DELEGATIONS

Pursuant to Standing Order 34(1), Mr. Patry (Pierrefonds — Dollard) presented the Report of the Canadian parliamentary delegation of the Assemblée parlementaire de la Francophonie (APF) respecting its participation at the APF Political Committee meeting held in Port Louis, Mauritius, from May 10 to 12, 2001. — Sessional Paper No. 8565-371-52-05.

PRESENTING REPORTS FROM COMMITTEES

Mr. Schmidt (Kelowna), from the Standing Joint Committee for the Scrutiny of Regulations, presented the Second Report of the Committee (Fresh Fruit and Vegetable Regulations, C.R.C. 1978, c. 285). — Sessional Paper No. 8510-371-62.

Pursuant to Standing Order 123, it was noted that the Report contained a proposed resolution to revoke section 58 of the Fresh Fruit and Vegetable Regulations, C.R.C. 1978, c. 285.

A copy of the relevant Minutes of Proceedings (*Meeting No. 5*) was tabled.

MOTIONS

Mrs. Wayne (Saint John), seconded by Mr. Doyle (St. John's East), moved, — That the First Report of the Standing Committee on National Defence and Veterans Affairs, presented on Tuesday, March 20, 2001, be concurred in.

Debate arose thereon.

Mr. Lee (Parliamentary Secretary to the Leader of the Government in the House of Commons), seconded by Mr. O'Reilly (Parliamentary Secretary to the Minister of National Defence), moved, — That the House do now proceed to the Orders of the Day.

The question was put on the motion and it was agreed to on the following division:

(*Division—Vote N° 127*)

YEAS—POUR

Members—Députés

Adams
Assadourian

Allard
Augustine

Anderson (Victoria)
Bagnell

Assad
Baker

PRIÈRE

AFFAIRES COURANTES ORDINAIRES

PRÉSENTATION DE RAPPORTS DE DÉLÉGATIONS INTERPARLEMENTAIRES

Conformément à l'article 34(1) du Règlement, M. Patry (Pierrefonds — Dollard) présente le rapport de la section canadienne de l'Assemblée parlementaire de la Francophonie (APF) concernant sa participation à la réunion de la Commission politique de l'APF tenue à Port Louis (Maurice) du 10 au 12 mai 2001. — Document parlementaire n° 8565-371-52-05.

PRÉSENTATION DE RAPPORTS DE COMITÉS

M. Schmidt (Kelowna), du Comité mixte permanent d'examen de la réglementation, présente le deuxième rapport de ce Comité (Règlement sur les fruits et les légumes frais, C.R.C. 1978, c. 285). — Document parlementaire n° 8510-371-62.

Conformément à l'article 123 du Règlement, il est indiqué que le rapport contient une résolution visant à abroger l'article 58 du Règlement sur les fruits et les légumes frais, C.R.C. 1978, c. 285.

Un exemplaire des procès-verbaux pertinents (*réunion n° 5*) est déposé.

MOTIONS

Mme Wayne (Saint John), appuyée par M. Doyle (St. John's-Est), propose, — Que le premier rapport du Comité permanent de la défense nationale et des anciens combattants, présenté le mardi 20 mars 2001, soit agréé.

Il s'élève un débat.

M. Lee (secrétaire parlementaire du leader du gouvernement à la Chambre des communes), appuyé par M. O'Reilly (Haliburton — Victoria — Brock), propose, — Que la Chambre passe maintenant à l'Ordre du jour.

La motion, mise aux voix, est agréée par le vote suivant :

Mr. Boudria (Leader of the Government in the House of Commons), seconded by Mr. Peterson (Secretary of State (International Financial Institutions)), moved, — That the Bill be now read a third time and do pass.

Debate arose thereon.

Mr. Day (Okanagan — Coquihalla), seconded by Mr. Reynolds (West Vancouver — Sunshine Coast), moved the following amendment, — That the motion be amended by deleting all the words after the word “That” and substituting the following:

“Bill C-28, An Act to amend the Parliament of Canada Act, the Members of Parliament Retiring Allowances Act and the Salaries Act, be not now read a third time, but be referred back to a Committee of the Whole for the purposes of reconsidering Clause 29 to study its impact on the Prime Minister’s pension taking into account the recommendation from the Lumley Commission that the changes to Member’s compensation “not result in any material impact, either positive or negative, to the benefits that Parliamentarians receive from the pension plan””.

Debate arose thereon.

MOTIONS

By unanimous consent, it was ordered, — That on Tuesday, June 12, 2001, at 3:00 p.m., the Member for Markham shall propose, seconded by the Deputy Prime Minister, the Members for Medicine Hat, Laurier — Sainte-Marie, Winnipeg Transcona and Calgary-Centre, the motion concerning honorary citizenship for Nelson Mandela, notice of which was given earlier this day, provided that, after speeches of no more than five minutes by the mover and up to two Members of each party, the question on the motion without amendment shall be put without further debate and any division requested shall be deferred until the expiry of the time provided for Government Orders that day.

GOVERNMENT ORDERS

The House resumed consideration of the motion of Mr. Boudria (Leader of the Government in the House of Commons), seconded by Mr. Peterson (Secretary of State (International Financial Institutions)), — That the Bill be now read a third time and do pass;

And of the amendment of Mr. Day (Okanagan — Coquihalla), seconded by Mr. Reynolds (West Vancouver — Sunshine Coast).

The debate continued.

MESSAGES FROM THE SENATE

A Message was received from the Senate informing this House that the Senate has passed the following Bills, to which the concurrence of the House is desired:

S-7, An Act to amend the Broadcasting Act.

S-23, An Act to amend the Customs Act and to make related amendments to other Acts.

GOVERNMENT ORDERS

M. Boudria (leader du gouvernement à la Chambre des communes), appuyé par M. Peterson (secrétaire d’État (Institutions financières internationales)), propose, — Que le projet de loi soit maintenant lu une troisième fois et adopté.

Il s’élève un débat.

M. Day (Okanagan — Coquihalla), appuyé par M. Reynolds (West Vancouver — Sunshine Coast), propose l’amendement suivant, — Que la motion soit modifiée par substitution, aux mots suivants le mot « Que », de ce qui suit :

« le projet de loi C-28, Loi modifiant la Loi sur le Parlement du Canada, la Loi sur les allocations de retraite des parlementaires et la Loi sur les traitements, ne soit pas maintenant lu une troisième fois, mais qu’il soit renvoyé de nouveau à un comité plénier afin que celui-ci réexamine l’article 29 afin d’étudier ses effets sur la pension du premier ministre en tenant compte de la recommandation de la commission Lumley voulant que les changements apportés à la rémunération des députés « ne se répercutent daucune façon, ni positive ni négative, sur les prestations de retraite auxquelles ont droit les parlementaires »».

Il s’élève un débat.

MOTIONS

Du consentement unanime, il est ordonné, — Que le mardi 12 juin 2001, à 15 heures, le député de Markham, appuyé par le vice-premier ministre, ainsi que les députés de Medicine Hat, de Laurier — Sainte-Marie, de Winnipeg Transcona et de Calgary-Centre, puisse proposer la motion concernant l’attribution de la citoyenneté honoraire à Nelson Mandela dont avis a été donné plus tôt aujourd’hui, et que le motionnaire, et au plus deux députés de chaque parti, disposent chacun d’un temps de parole maximal de cinq minutes, et que la motion soit ensuite mise au voix sans plus ample débat ni amendement, et que tout vote par appel nominal soit différé jusqu’à la fin de la période alors prévue pour les Ordres émanant du gouvernement.

ORDRES ÉMANANT DU GOUVERNEMENT.

La Chambre reprend l’étude de la motion de M. Boudria (leader du gouvernement à la Chambre des communes), appuyé par M. Peterson (secrétaire d’État (Institutions financières internationales)), — Que le projet de loi soit maintenant lu une troisième fois et adopté;

Et de l’amendement de M. Day (Okanagan — Coquihalla), appuyé par M. Reynolds (West Vancouver — Sunshine Coast).

Le débat se poursuit.

MESSAGES DU SÉNAT

Un message est reçu du Sénat qui informe la Chambre qu’il a adopté les projets de loi suivants, qu’il soumet à son assentiment :

S-7, Loi modifiant la Loi sur la radiodiffusion.

S-23, Loi modifiant la Loi sur les douanes et d’autres lois en conséquence.

ORDRES ÉMANANT DU GOUVERNEMENT

— by Mr. Collenette (Minister of Transport) — Report on Port Divestiture and Operations for the fiscal year ended March 31, 2001, pursuant to the Canada Marine Act, S.C. 1998, c. 10, sbs. 72(7). — Sessional Paper No. 8560-371-737-01. (*Pursuant to Standing Order 32(5), permanently referred to the Standing Committee on Transport and Government Operations*)

— par M. Collenette (ministre des Transports) — Rapport sur la cession et l'exploitation des ports pour l'exercice terminé le 31 mars 2001, conformément à la Loi maritime du Canada, L.C. 1998, ch. 10, par. 72(7). — Document parlementaire n° 8560-371-737-01. (*Conformément à article 32(5) du Règlement, renvoi en permanence au Comité permanent des transports et des opérations gouvernementales*)

ADJOURNMENT PROCEEDINGS

At 7:03 p.m., pursuant to Standing Order 38(1), the question “That this House do now adjourn” was deemed to have been proposed.

After debate, the question was deemed to have been adopted.

Accordingly, at 7:15 p.m., the Speaker adjourned the House until tomorrow at 10:00 a.m., pursuant to Standing Order 24(1).

DÉLIBÉRATIONS SUR LA MOTION D'AJOURNEMENT

À 19 h 3, conformément à l'article 38(1) du Règlement, la motion « Que la Chambre s'ajourne maintenant » est réputée présentée.

Après débat, la motion est réputée agréée.

En conséquence, à 19 h 15, le Président ajourne la Chambre jusqu'à demain, à 10 heures, conformément à l'article 24(1) du Règlement.

